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2. august 2019 

 

 

I medfør af § 37, stk. 1, i Forretningsorden for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Er det korrekt, at flere inspektionsbåde under Grønlandsk Fiskeri Kontrol har 

været landsat i Nuuk nu i flere måneder?  

2. I bekræftende fald; hvad er baggrunden for dette?  

3. Hvis ja til spm 1; på hvilken anden måde har kontrollen været udført?  

4. I svaret på §37_129/2019 skrev Naalakkersuisut, at den elektroniske logbog, 

som skulle været taget i brug i 2017, bliver implementeret i juni 2019.  

 

- Er den eletroniske logbog implementeret?  

5. Hvis nej; hvorfor er den ikke implementeret?  

6. I svaret på §37_129/2019 skrev Naalakkersuisut blandt andet:  

 

“...Systemet kostede 1.538.000 kr., og der er en årlig support og 

vedligeholdelsesaftale på 25 procent af anskaffelses beløbet. Desuden tilkøbte 

GFLK tilpasning til grønlandske lovgivning, installation, integration med 

eksisterende database, uddannelse af medarbejdere mv. for et engangsbeløb 

på 450.000 kr. Med pristalsreguleringer er licensafgiften i 2017 432.000 kr., 

og dertil kommer vedligeholdelse af bemandingslister, og særligt de to 

kommunikationsstandarder (norsk og EU-version) der allerede er indarbejdet i 

systemet som til sammen udgør 306.000 kr.” 

- Svarer disse omkostninger til det budget, der blev vedtaget forud for 

investeringen i den elektroniske logbog tilbage i 00´ erne?  

 (Medlem af Inatsisartut Sofia Geisler, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

 

En effektiv fiskerikontrol er en forudsætning for tillid til, at fiskeriet foregår efter de vedtagne 

regler. Det kan derfor undre, at det virker til, at inspektionsskibe under Grønlands Fiskeri Kontrol 

har været landsat i flere måneder, og såfremt det har været tilfældet, ønsker jeg at vide, på 

hvilken anden måde kontrollen har været og bliver foretaget. 

 

Derudover ønsker jeg at vide, hvad status er i dag på implementeringen af den elektroniske 

logbog, som har været undervejs nu i flere år.  
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Jeg ønsker, at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage.  


